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نانبيكيفيتچراگرانميشود؟!
نانوايان اصفهاني به دنبال افزايش قيمت نان به رغم نارضايتي مردم از كيفيت آن

توس�عه عدالت، نگاه عادلان�ه به جامع�ه، تقوي�ت مناطق كمتر 
برخوردار، توسعه فضاهاي فرهنگي و ورزشي، توسعه حمل و نقل 
عمومي، توسعه خدمات شهري، رسيدگي به بافت فرسوده، كمك به 
مناطق حاشيه اي شهر، اتمام پروژه ها و رسيدگي به بافت پيرامون 

حرم مطهر از برنامه هاي مديريت شهري در اين دوره است. 
سيدصولت مرتضوي، شهردار مش��هد با عنوان كردن مطلب فوق و با 
ارائه گزارشي از عملكرد 9 ماهه خود گفت: پروژه به گل نشسته خط 2 
قطار شهري مشهد با تدبير اعضاي شوراي شهر شروع به فعاليت كرد 
و مشكل منابع مالي بافت هاي فرس��وده برطرف شد. فضاي سبز نيز با 
وجود كمبود منابع آبي توسعه مي يابد و اميدواريم تا پايان دوره 4 ساله 
سرانه فضاي سبز را به 15 متر برسانيم.  وي با بيان اينكه جلو گيري از 
فزون خواهي و رانت خواري و ويژه خواري در دستور كار شهرداري است، 
افزود: روزانه هزار و 700 تن زباله در مش��هد جمع آوري مي شود و در 
زمان اوج مسافرت ها، حدود هزار تن به زباله هاي روزانه افزوده مي شود.  
مرتضوي درباره انتقال زندان مشهد نيز گفت: طرح انتقال زندان مشهد 
از ديرباز در دس��تور كار دولت و مجلس قرار داشته و در برنامه چهارم 
توسعه نيز مورد تأكيد قرار گرفته است.  وي با بيان اينكه پيش از اين 
با رئيس سابق سازمان زندان هاي كشور مذاكره و جلساتي براي انتقال 
زندان داش��ته ايم، افزود: انتقال زندان هزينه هاي زيادي دارد و هزينه 
ساخت زندان به مراتب از يك بيمارستان بيشتر است، ولي براي انتقال 
زندان مشهد جلساتي را با سازمان زندان ها و قوه قضاييه خواهيم داشت 
و پيگير انتقال زندان به منطقه جديد خواهيم بود.  مرتضوي زماني را 
براي اين وعده مشخص نكرد و ادامه داد: به دليل اينكه ما بخشي از كار 
را انجام مي دهيم زمان اعلام نمي كنم، البته دولت مكلف به انجام اين 

كار است كه اعتبارات عمراني دولت به شدت كاهش يافته است. 

فشار به ذخاير و منابع آبزيان اين روزها به دلايل زيادي از قبيل قاچاق 
س�وخت، صيد غيرمجاز، ع�دم رعايت تقويم زماني فص�ل صيد و... 

وجود تلاش هاي شيلات و متوليان صيادي در حال افزايش است.  با
اما امروز با توجه به آموزش ها و فرهنگ سازي هاي انجام شده از سوي 
ش��يلات هرمزگان اين نگراني ها تنها محدود به بدنه دولت نمي شود 
و خود جامع��ه زحمتكش صيادي بيش از ديگ��ران نگران اين معضل 
هستند و براي مرتفع ساختن آن تلاش هاي خودجوشي را آغاز كرده اند.  
سيدپرويز محبي مدير كل ش��يلات هرمزگان با عنوان كردن مطالب 
فوق و با اشاره به اينكه نگراني ها از تهديد منابع آبزي با بروز چالش ها، 
وارد فاز جدي شده است، گفت: خوشبختانه پس از تلاش هاي صورت 
گرفته از سوي شيلات هرمزگان در راستاي آگاه سازي مردم هرمزگان 
به ويژه جامعه صيادي از عواقب افزايش فش��ار به ذخاير آبزيان، امروز 
شاهد هستيم كه جامعه صيادي استان هرمزگان گام هاي خوبي را در 
ارتباط با اين مهم بر مي دارد. وي با بيان اينكه مردم و جامعه صيادي به 
صيد بي رويه آبزيان حساس شده اند، گفت: خوشبختانه بستر و زمينه 
مناس��ب و لازم براي مبارزه با عوامل كاهش ذخاير آبزيان در اس��تان 
هرمزگان فراهم شده است.  اين مس��ئول تصريح كرد: مبارزه با صيد 
غيرمجاز و مرتفع ساختن فشار موجود بر صيد آبزيان، نيازمند تأمين 
اعتبار و منابع مالي جهت تقويت يگان حفاظت منابع، بازسازي ذخاير 
آبزيان و همچنين برنامه هاي ترويجي است كه اميد مي رود با دقت عمل  

و هوشياري دولت تدبير و اميد اين مهم هرچه سريع تر مهيا گردد. 
   كاهش صيد در راه است

محبي با اشاره به هوش��ياري صيادان مناطق و همچنين تعاوني هاي 
صيادي در گزارش و اعلام تخلف عاملان صيد غيرمجاز و كاهش ذخاير 
دريا عنوان كرد: متأس��فانه از س��وي تعاوني هاي صيادي و همچنين 
صيادان هرمزگان گزارش هايي مبني بر ديده شدن شناورهاي بدون 
پلاك و مجوز غيربومي از ساير مناطق و اس��تان ها در آب هاي استان 
رسيده كه در صورت ادامه فعاليت هاي مضر و بدون مجوز اين شناورها 
بي ش��ك صيادان مجاز با كاهش صيد روبه رو خواهند شد.  مدير كل 
شيلات هرمزگان تصريح كرد: در صورت ادامه روند تجاوز شناورهاي 
صيادي س��اير اس��تان ها به آب هاي هرمزگان و همچنين عدم توقف 
ساير عوامل كاهش صيد مانند قاچاق سوخت، فعاليت هاي شيلات در 
بازسازي ذخاير و مبارزه با صيد غيرمجاز نيز بي نتيجه خواهد ماند.  وي 
متذكر شد: در رابطه با فعاليت هاي متوقف كننده كاهش ذخاير آبزيان 
خوشبختانه با توجه به پيگيري هاي صورت گرفته، بخش خصوصي، 
تعاوني هاي صيادي و س��رمايه گذاران نيز علاقه من��دي خود را براي 

مشاركت در اين مهم اعلام داشته اند.  
محبي با اعلام آمادگي تعاوني صيادي صلخ در همكاري بازسازي ذخاير 
آبزيان در منطقه از جمله مش��اركت در پايش و ارزيابي، حمل و نقل، 
تأمين نيروي انساني و تأمين ش��ناورهاي صيادي براي اين مهم را از 

اقدامات بخش خصوصي در اين زمينه خواند. 

وعده شهردار براي انتقال زندان مشهد

توليد 9 هزار تن گياهان دارويي در همدان 
سال گذشته 9 هزار و 680 تن گياهان دارويي در استان همدان توليد شد. 

خبرنگارجوان
    همدان 

حجت الله ش��هبازي  مدير امور باغباني سازمان جهاد كش��اورزي استان 
همدان با اعلام خبر فوق گفت: از سال 90 سطح زيركشت گياهان دارويي 
افزايش يافت به طوري كه اين ميزان به 2 هزار و 737 هكتار با توليد 5 هزار و 763 تن رس��يد.  وي 
با اشاره به اينكه اس��تان همدان رتبه پنجم توليد گياهان دارويي را در كشور دارد، ادامه داد: سطح 

زيركشت گياهان دارويي در سال 92 به چهار هزار 
و 253 هكتار با توليد 9 ه��زار و 680 تن افزايش 
يافت.  ش��هبازي همچنين با بيان اينكه بيش از 
47 درصد گش��نيز كش��ور در اين اس��تان توليد 
مي شود و از اين حيث حايز رتبه نخست هستيم، 
تصريح كرد: بيش از 98 درصد رازيانه كشور هم در 
همدان توليد مي شود.  وي افزود: بيشترين سطح 
زيركش��ت گياهان دارويي در شهرستان نهاوند 
و رزن واقع اس��ت به طوري كه س��طح زيركشت 
گياه��ان دارويي در شهرس��تان نهاون��د بيش از 
دو هزار و 200 هكت��ار و در رزن بيش از دو هزار 
هكتار اس��ت.  به گفته مدير امور باغباني سازمان 

جهادكشاورزي استان همدان، بخش قابل توجهي از گشنيز توليدي استان با واسطه به خارج از كشور 
صادر مي شود.  وي همچنين دلايل توسعه كشت گياهان دارويي در اس��تان را كم آب بربودن، بالا 
بودن اشتغال زايي نسبت به ساير فعاليت هاي كشاورزي، درآمدزايي بالا و امكان صادرات و ارزآوري 
دانست.  شهبازي خاطرنشان كرد: با توجه به اينكه گياهان دارويي در شرايط خاصي توليد مي شوند 

بنابراين جزو گياهان ارگانيك محسوب مي شوند. 

سلامت آب اردبيل تضمين شده است
درخواستي كه عموم مردم اردبيل در زمينه آب شرب مطرح مي كنند 

خبرنگار جوان
    اردبيل

ارتقاي وضعيت فيزيكي آب ش�رب اردبيل اس�ت كه ي�ك ضرورت و 
مطالبه به حق است. 

مجي��د خدابخش اس��تاندار اردبيل با عنوان ك��ردن اين مطلب گف��ت: در برخورد ب��ا مردم عمده 
درخواست هايشان را بهبود آب شرب اردبيل از لحاظ كيفيت پايين آب به اشكال مختلف مي بينيم 
اما به آنها اين اطمينان را مي دهيم كه آب اردبيل 
هيچ مشكل ميكروبي و ش��يميايي ندارد.  رئيس 
شوراي س��لامت و امنيت غذايي اس��تان اردبيل 
ش��ركت هاي آب و فاضلاب و ام��ور آب را موظف 
كرد تا با راهكارهاي منطقي نصب برج هاي شناور، 
برداش��ت آب از رقوم بالادس��ت و تدبير عالمانه 
ديگر در اين زمينه تلاش و جديت داشته باشند.  
خدابخش گف��ت: آبي كه امروز م��ردم ما مصرف 
مي كنند آب تصفيه شده پشت سد يامچي است 
كه البته اين سد با مقاصد كشاورزي و صنعتي نه 
شرب تعريف و اجرايي ش��ده كه با تغييري كه در 
بهره برداري از اين ذخيره گاه آب انجام مي ش��ود 
و همچنين تدبير مناسب براي تأمين بخشي از آب ش��رب از طريق چشمه هاي سبلان كه در حال 
انجام است اميدواريم بتوانيم از اين طريق به كيفيت آب اردبيل كمك كنيم.  اين مسئول كمبود آب 
آشاميدني و خشكسالي را يك امر تدريجي بر اثر تغيير و تحولات جوي و آب و هوايي دانست و بيان 
كرد: اگر از گذشته در اين زمينه تدبيري انديشيده مي شد امروز ما گرفتار اين وضعيت نامناسب در 

بهره برداري از منابع آب زيرزميني و سطحي نبوديم. 

بيشتر نانوايي هاي اصفهان، سنتي هستند و نان 
تنورش��ان كيفيت خوبي ندارد و ب��ا ذائقه مردم 
چندان جور در  نمي آيد، آزاد شدن نرخ آرد براي 
باكيفيت تر ش��دن نان هم كمكي نكرد و در اين 

رهگذر اين چانه هاي نان بود كه آب رفت!
به گفته ش��هروندان اصفهاني، ن��ان توليدي در 
نانوايي هاي اصفهان چندان مناس��ب و باكيفيت 
نيس��ت و چنانچه قرار باش��د نرخ نان گران شود 
بايد كيفيت آن نيز ارتقا يابد، كيفيتي كه خيلي 
وقت ها قرباني گراني مي شود.  اين در حالي است 
كه زمزمه هاي گران شدن نان پس از دو سال مثلًا 
ثابت ماندن، دغدغه ديگري است كه اين سؤال را 
براي مردم ايجاد كرده است كه با گراني نان، آيا 

كيفيت آن هم به همان اندازه افزايش مي يابد؟
فرد مسئولي كه مي تواند به اين سؤال شفاف پاسخ 
دهد، رئي��س اتحاديه نانوايان اصفهان اس��ت كه 
مي گويد: طي چند ماه گذشته نرخ بسياري از اقلام 
مصرفي مردم گران ش��ده و مردم بايد در انتظار 
گران ش��دن نان هم مي بودند، چون ب��ا افزايش 

هزينه ها، نانوايان دچار ضرر و زيان مي شوند. 
عباس صاب��ري در گفت وگو با »ج��وان« در مورد 
افزايش كيفيت نان در نانوايي ها هم معتقد اس��ت 
كيفيت نان، بس��تگي ب��ه آرد مرغ��وب دارد كه با 
مخلوط كردن آردهاي واردات��ي و توليد داخل به 
دست مي آيد، اما متأسفانه آردي كه از كارخانجات 
به دست نانوايان مي رسد، چندان مرغوب نيست و به 
همين سبب است كه نان ها هم نامرغوب مي شود. 

به گفت��ه او اگر آردها اس��تاندارد ش��ود و ميزان 
گلوتن، رطوبت و س��بوس آن كاملًا مش��خص و 
به روز ش��ود مي توانيم به كيفيت نان هم اميدوار 
باشيم و 90 درصد مشكلات نان حل خواهد شد. 
رئيس اتحاديه نانوايان اصفهان همچنين عادلانه 
ش��دن قيمت ها را عنوان كرده و اظهار مي دارد: 
با نگرش درس��ت به قيمت نان، نانواها هم خود 
را ملزم مي كنن��د كه افزودني ه��اي مجاز به نان 
بزنند و سعي مي كنند در بازار رقابتي مناسب، نان 

باكيفيت تري را ارائه دهند. 
صابري تمام اين مش��كلات را بر گردن نامتعادل 

بودن قيمت ن��ان انداخته و ادام��ه مي دهد: اگر 
نانواها حمايت ش��وند، س��عي مي كنند از كارگر 

آموزش ديده و كاردان استفاده كنند. 
   نان كنج�دي، بهان�ه اي ب�راي افزايش 

خودسرانه قيمت
اگرچه دولت افزايش قيمت گن��دم، آرد و نان را 
به تعويق انداخته بود اما دو س��ناريوي پرداخت 
يارانه به نان يا پرداخت يارانه به گندم و آرد روي 
ميز دولت در حال بررسي است؛ اولين سناريو اين 
است كه قيمت نان افزايش يابد و در مقابل، دولت 
به مردم يارانه نقدي پرداخت كند و س��ناريوي 
دوم اين اس��ت كه دولت يارانه را ب��ه گندم و آرد 
اختصاص دهد و بنابراين، قيمت نان گران نشود. 
البت��ه در اين مي��ان، برخي نانوايان ني��ز به طور 
خودس��رانه به افزايش قيمت نان اقدام كرده اند، 
به نحوي كه بهانه هاي مختلف��ي را نيز براي اين 
تغيير و گراني عن��وان مي كنند. برخي به صورت 
مستقيم و بي پروا، گراني را آغاز كرده اند و برخي 
ديگ��ر، در قالب ه��اي مختلف اقدام ب��ه افزايش 

قيمت كرده اند. 
بر اس��اس تصميم برخي نانوايي هاي خودس��ر، 

قيمت نان سنگك از 600 تومان مصوب به 700 
تومان افزايش يافته است و البته نانوايان به بهانه 
نداش��تن پول خرد، يك نان به همرا نصف آن را 

1000 تومان عرضه مي كنند. 
از س��وي ديگر با توجه به اينكه دولت در مراحل 
گذشته افزايش قيمت نان، تنها قيمت نان ساده 
را تعيين كرده بود، اما همين موضوع، بهانه اي شد 
تا برخي نانوايان به صورت آزادانه و با اختيار خود 
تصميم بگيرند. به اين معنا كه نانوايان مي توانستند 
نان را با كنجد؛ گران تر عرض��ه كنند، همين امر 
هم اكنون بهانه اي براي افزايش قيمت شده است. 
مردمي كه در صف براي خريد نان ايس��تاده اند، 
در خصوص تغيير قيمت نان معتقدند كه دولت 
نبايد اجازه افزايش قيمت ن��ان را بدهد تا مردم 
حداقل بتوانند اي��ن كالا را بدون تغيير قيمت در 
سبد مصرفي خود داشته باشند.  برخي ديگر نيز 
گراني قيمت نان را حتمي مي دانند و مي گويند: 
وقتي كه همه كالاها در كشور گران مي شود، به 
طور قطع نان هم گران خواهد شد؛ اما دولت بايد 

يارانه واقعي اش را به مردم پرداخت كند. 
اما در حالي كه برخي خبرها از ستاد هدفمندي 

يارانه ها حكايت از تش��كيل جلسه براي بررسي 
افزايش قيمت ن��ان دارد، مدي��ركل بودجه امور 
توليدي معاونت برنامه ريزي، از عدم تصميم گيري 
براي افزايش قيمت نان در س��ال 93 خبر داده و 
اع��لام مي كند: ت��ا زم��ان اتخاذ تصميم س��تاد 
كارگروه ه��اي هدفمن��دي يارانه ها ب��راي نان، 

قيمت ها همانند سال 92 خواهد بود. 
محمود ملكوتي در مورد تعيين تكليف قيمت نان 
در سال 93 مي گويد: در حال حاضر كارگروه هايي 
ك��ه هدفمندي يارانه ه��ا را پيگي��ري مي كنند، 
موضوع قيمت حامل هاي انرژي را در دستور كار 
دارند و هنوز درباره افزايش يا عدم افزايش قيمت 

نان تصميم گيري نشده است. 
   اعتراض دسته جمعي 

نانوايان برچس��ب قيمت نان را از پش��ت شيشه 
مغازه خود، مدت هاس��ت كه جدا كرده و منتظر 
نرخ هاي جديد هستند.  اكنون خبرهاي رسيده 
حاكي از دومين اعتراض دس��ته جمعي نانوايان 
اصفهان��ي مقابل اتحاديه نان اس��ت. نخس��تين 
اعتراض دسته جمعي آنها با اين شعار كه با تضييع 
حقوق نانوايان، كيفيت  نان را تضييع نكنيم، انجام 
شد و بار ديگر با اين توقع كه تعيين نرخ  نان بايد 

متناسب با قيمت تمام شده باشد، اتفاق افتاد. 
نانوايان معترض مدعي هس��تند كه در دو سال 
گذشته به رغم افزايش قيمت دستمزد كارگران و 
قيمت هاي آب، برق، گاز، بيمه و ماليات برحقوق، 

قيمت نان ثابت باقي مانده است. 
به گفته آنها مطابق مصوبه هيئت دولت، ابتداي 
هر سال بايد قيمت نان افزايش يابد و از آنجايي كه 
قيمت نان طي دو سال گذشته ثابت باقي مانده 

است، قيمت ها بايد 50 درصد رشد كند. 
در همين رابطه مشاور اتحاديه نانوايان مي گويد: 
اين اتحاديه براس��اس ب��رآورد هزينه ها، قيمت 
پيش��نهادي خود را براي نان اعلام كرده كه قرار 
شد در جلسه  س��تاد هدفمندي يارانه ها در اين 
خصوص تصميم گيري شود.  نظري با بيان اينكه 
قيمت خريد تضميني گندم در س��ال گذش��ته 
براي هر كيلو 1050 تومان بود، مي افزايد: امسال 
قيمت تضميني هر كيلو گن��دم به 1200 تومان 
افزايش يافته كه اي��ن افزايش منجر به بالا رفتن 

هزينه هاي توليد نان در كشور مي شود. 
به هرحال، به نظر مي رسد دولت در اجراي مرحله 
جديد گراني نان، بايد علاوه ب��ر افزايش قيمت، 
خواسته هاي مردم را به لحاظ كيفي پاسخگو باشد 
و نانوايان نيز بايد با افزايش كيفيت در پخت نان، 

با هم رقابت كنند. 

توليد 48 هزار تن سيب در سلطانيه 
 امسال 48 هزار و 375 تن محصول سيب از 

خبرنگارجوان
    زنجان

باغات شهرستان سلطانيه برداشت مي شود. 
مرتضي مصري مدير جهاد كشاورزي سلطانيه 
با اعلام خبر فوق گفت: س��يب از جمل��ه مهم ترين محص��ولات باغي 
شهرستان سلطانيه به شمار مي رود و اين محصول بيشترين سطح زير 
كش��ت را به خود اختصاص داده كه حدود يك هزار و 75 هكتار است.  
اين مسئول به ارقام سيب كشت شده در شهرس��تان سلطانيه اشاره و 
خاطرنشان كرد: زرد، لبناني، فوجي، گران اسميت و... ارقام مورد استفاده 
باغداران براي كشت سيب در اين شهرستان است.  مصري افزود: باغداران 
شهرستان سلطانيه در سال جاري همچون سال هاي گذشته در مرداد ماه 
برداشت محصول سيب خود را آغاز مي كِنند.  وي به ميزان توليد محصول 
سيب طي س��ال جاري در شهرستان س��لطانيه اش��اره و تصريح كرد: 
پيش بيني مي شود امسال 48 هزار و 375 تن محصول سيب از باغات اين 
شهرستان برداشت و روانه بازار شود.  مدير جهاد كشاورزي شهرستان 
سلطانيه با اشاره به سرمازدگي رخ داده در استان زنجان اظهار كرد: وقوع 
سرمازدگي در س��ال جاري به برخي از محصولات باغي اين شهرستان 

خسارت وارد كرد كه محصول سيب نيز از جمله اين محصولات است. 

تكميل 700 واحد كپرزدايي در منوجان  
س�ال گذش�ته 700 واح�د از واحده�اي 

خبرنگارجوان
   كرمان 

كپرزدايي در شهرستان منوجان تكميل و 
تحويل داده شد. 

علي رئيسي مدير سابق كميته امداد امام خميني منوجان با اعلام اين 
خبر گفت: از بدو ورود به كميته امداد منوجان كار بازسازي ساختمان 
اداري اين نهاد آغاز شد كه به سرانجام رس��يد و همچنين ساختمان 
جديد امداد به زودي تكميل شده و به بهره برداري مي رسد.  وي بيان 
كرد: سال گذش��ته زمينه ايجاد يك هزار و 100 شغل را در طرح هاي 
مختلف انجام داديم كه اين خود نشان از همكاري تمام خدمتگزاران اين 
نهاد براي مددجويان است.  رئيسي افزود: پرونده هاي زيادي از جهيزيه 
در كميته امداد بود كه آمار آن نزديك به 600 پرونده بود و توانستيم از 
ظرفيت خيران داخل و خارج كشور استفاده كنيم و آنها را به سرانجام 
برس��انيم.  وي تصريح كرد: در بحث اشتغال تفاهمنامه هايي را با اداره 
فني و حرفه اي شهرس��تان امضاء كرده و در زمينه ام��ور وام صندوق 
اشتغال امداد را تقويت كرده و به بيش از 3 هزار مورد وام پرداخت شد. 

فرودگاه اراك پذيراي هواپيماهاي پهن پيكر 
 فرودگاه اراك تا يك ماه آينده براي پرواز 

خبرنگارجوان
   مركزي

هواپيماهاي پهن پيكر آماده مي شود. 
حميدرض��ا نوازن��ي مدي��ركل دفت��ر فن��ي 
استانداري مركزي با اعلام خبر فوق گفت: با تكميل سه دهنه پل آب رو 
در ضلع غربي باند اين فرودگاه كه براي عبور آب هاي فصلي در نظر گرفته 
شده و همچنين با اجراي اس��تريپ هاي دو طرف باند، اين پروژه تا يك 
ماه آينده تكميل خواهد ش��د.  وي افزود: با تأكيدات استاندار مركزي و 
برنامه ريزي هاي انجام شده به منظور برقراري پروازهاي فرودگاه، موضوع 
تأمين سهميه قير يارانه اي از طريق ش��ركت فرودگاه ها و اداره كل دفتر 
بهسازي، ساخت و توسعه فرودگاه هاي كشور با جديت پيگيري مي شود. 

كاهش 18درصدي كشت برنج در گلستان 
علاوه بر كاهش18 درصدي كش�ت برنج در 

خبرنگارجوان
   گلستان

گلستان، با توجه به پيش بيني هاي هواشناسي 
و نداشتن بارش هاي مناسب، احتمال خشك 

شدن بخش ديگري از شاليزارهاي اين استان وجود دارد. 
كارشناس مس��ئول برنج جهاد كشاورزي گلس��تان با اعلام خبر فوق 
گفت: باتوجه به كمبود شديد منابع آبي، قبل از آغاز فصل كشت شالي 

از كشاورزان خواستيم نسبت به كشت محصول ديگري اقدام كنند. 
محمد رضاپور با بيان اينكه سطح زيركش��ت اين محصول حدود 18 
درصد نسبت به پارس��ال كاهش يافته، افزود: س��طح 55 هزار هكتار 

كنوني بايد به 12 هزار هكتار اراضي نسقي محدود شود. 
وي تصريح كرد: بخشي از شاليزارهاي استان گلستان در قسمت شرقي 
استان گلستان به دليل كم آبي، خشك ش��ده و به حال خود رها شده 
است.  كارشناس مسئول برنج جهاد كشاورزي گلستان اظهار كرد: در 
ادامه فصل زراعي جاري نيز با توجه به پيش بيني هاي هواشناس��ي و 
نداش��تن بارش هاي مناسب، احتمال خشك ش��دن بخش ديگري از 

شاليزارهاي استان گلستان وجود دارد. 
محمد رضاپور همچنين گفت: براي كشت هر هكتار شالي به 22 هزار 
مترمكعب آب نياز بوده كه با توجه به خشكس��الي رخ داده در استان 

گلستان در ماه هاي اخير امكان تأمين اين ميزان آب وجود ندارد. 
در چند سال اخير محدوديت منابع آبي از يك سو و نياز فراوان شالي 
به آب از سوي ديگر سبب شده تا كارشناسان نسبت به روند  رو به رشد 
كشت شالي در استان گلستان ابراز نگراني نموده و آن را تهديدي براي 
مزارع استان قلمداد كنند.  رئيس س��ازمان جهادكشاورزي گلستان 
عنوان كرد: اجرايي شدن الگوي تناوب كشت از مهم ترين ضرورت هايي 
است كه به تأكيد كارشناسان به عنوان علاج بخشي بخش كشاورزي در 

استان گلستان بايد مورد تأكيد و توجه قرار گيرد. 

اضطرار در احياي هامون 
سوءمديريت در حفظ و هدايت آب 

خبرنگارجوان
   سيستان و بلوچستان

درياچه هامون، خشكسالي و تلف 
ش�دن ماهي ها و پرندگان را براي 

هامون بر جاي گذاشت و به شادي مردم منطقه پايان داد. 
سيدباقر حسيني نماينده مردم سيستان در مجلس شوراي اسلامي با 
عنوان كردن مطلب فوق در زمينه وضعيت دردناك تالاب هامون گفت: 
بارها و بارها در جلسات مختلف به مس��ئولان متولي تأكيد كرديم كه 
به دنبال راهكار كارشناسي و اساسي باشيد اما بر خلاف اينكه چندين 
جلس��ه و كارگروه براي نج��ات و احياي تالاب هامون برگزار ش��د اما 
تاكنون هيچ راهكار و اقدام عملي صورت نگرفته است.  وي افزود: آبي 
كه چندي پيش وارد درياچه هامون شد، سيلابي بود و مازاد سيلي بود 
كه در افغانستان جاري شده بود كه به لطف خدا به سمت درياچه هامون 
هدايت شد.   حسيني ادامه داد: به دليل سوء مديريت در حفظ و هدايت 
اين ميزان آب ك��ه به نوعي نجاتبخش تالاب هامون بود امروز ش��اهد 

تبخير و خشك شدن آب و مرگ ماهي ها و پرندگان مهاجر هستيم. 
وي گفت: بر خلاف تعهدات دولت، حدود دو سال است كه بودجه لازم 
براي برنامه هاي پيش بيني شده براي احيا و نجات هامون اختصاص پيدا 
نكرده است.  اين مس��ئول با بيان اينكه طرح كوتاه مدتي براي احياي 
هامون در كنار كوه خواجه اجرا شد اما كارشناسي شده و مطالعه شده 
نبود، خاطرنش��ان كرد: براي نجات و احياي تالاب هامون بارها تأكيد 

شده اما اقدام عملي از سوي سازمان محيط زيست انجام نشده است. 
حسيني ادامه داد: بودجه و كار براي نجات هامون در دست دولت است و 

ما مسئول تذكر و پيگيري حقوق مردم حوزه انتخابيه خود هستيم. 

راضيه كشاورز
   گزارش

هر سال انتظارها براي افزايش قيمت بس�ياري از كالاها شكل مي گيرد، 
از گندم و آرد و نان گرفته تا بنزين و بس�ياري از كالاهاي ديگر، اما درباره 
افزايش قيمت نان همواره اما و اگرهايي وجود دارد كه در برخي سال ها مانع 
از افزايش قيمت شده است.  نان از جمله كالاهاي حساسي است كه دولت در 
هدفمندي به آن دقت دارد، البته قيمت نان در هر استان با توجه به شرايط 
و مقتضيات خاص آن تعيين مي شود و بنابراين نسخه واحدي در رابطه با 
آن نمي توان پيچيد اما سياست كلان دولت هر چه باشد، استانداري ها در 

هر استان در كميته هاي كارشناسي، قيمت نان را تعيين مي كنند.  اكنون با 
گذشت چهار ماه از سال جاري، زمزمه افزايش قيمت نان در اصفهان تا جايي 
پيش رفته كه بحث افزايش 50 درصدي قيمت نان، آرد و گندم به طور جدي 
مطرح شده است.  اين در حالي اس�ت كه چندي قبل در اصفهان موضوع 
اس�تاندارد نبودن دس�تگاه هاي پخت نان و به دنبال آن آغشته به سرب 
بودن نان ها موجي از نگراني را در ميان شهروندان اصفهاني به همراه داشت 
و حالا با به گوش رسيدن زمزمه هاي گراني نان، مردم ناراضي تر شده اند. 

 تهديد ذخاير آبزي
در هرمزگان جدي است

بر اس�اس تصميم برخ�ي نانوايي هاي 
خودس�ر، قيمت ن�ان س�نگك از 600 
تومان مص�وب به 700 توم�ان افزايش 
يافته اس�ت و البت�ه نانوايان ب�ه بهانه 
نداش�تن پول خرد، يك نان ب�ه همرا 
نصف آن را 1000 تومان عرضه مي كنند.  
از سوي ديگر با توجه به اينكه دولت در 
مراحل گذشته افزايش قيمت نان، تنها 
قيمت نان ساده را تعيين كرده بود، اما 
همين موضوع، بهانه اي ش�د تا برخي 
نانواي�ان به صورت آزادان�ه و با اختيار 
خود تصمي�م بگيرند. به اي�ن معنا كه 
نانوايان مي توانس�تند نان را با كنجد؛ 
گران تر عرضه كنند، همين امر هم اكنون 
بهانه اي براي افزايش قيمت شده است


